
Protokoll fra årsmøte i Oppland Bygdekvinnelag 17. mars 2024.  
 
 
Sak 1. Åpning av møtet. 
 
Møtet ble åpnet med NBK sangen.  
 
Ingerid Lyngnes er møteleder. Hun leste formålsparagrafen. 
 
Sak 2.  Navneopprop  
 
Det er 44 stemmeberettigede ved møtestart. 
 
Sak 3.  Godkjenning av innkalling og sakliste. 
 
Varsel om årsmøtet ble utsendt 19. november 2023.   
Innkalling til årsmøtet ble utsendt 19. januar 2024.    
  
I e-post til utsendinger sendt 3. mars fulgte: 

- program 
- sakliste m/forslag til arbeidsplan 
- innkomne saker 
- Regnskap 
- Revisjonsberetning 
- budsjett 
- valgkomiteens innstilling 
- årsmelding 

 
Borgny kom med kommentar til innkalling. Hun har klipt og limt fra tidligere innkalling, og beklager at 
det ble feil ang. antall utsendinger til distrikts årsmøter. Det er nye vedtekter. Det som er riktig, er at 
det er flere lokallag som kan ha 3 utsendinger enn det vi mente. Lokallag kan stille med 3 utsendinger 
når de har fra 21-70 medlemmer. Lag med 71-120 medlemmer får 4 utsendinger.  
 
Det var to i salen som sa at de ikke har fått innkalling til årsmøtet på e-post. De ble oppfordret til å se 
i søppelposten. 
 
Torpa Bygdekvinnelag har sendt inn sak til årsmøtet etter fristen. Godtar årsmøtet at saken tas med 
under innkomne saker selv om fristen var ute? Det ble håndsopprekking, og enstemmig vedtatt at 
den tas med i innkomne saker. 
 
Vestre Toten Bygdekvinnelag kommenterte at de ønsker at budsjett skal vedtas etter godtgjørelser. 
 
Vedtak: 
Innkalling med vedlegg datert 19. januar og 3. mars - enstemmig godkjent med kommentarer nevnt 
ovenfor.  
 
Sak 4.  Åpent eller lukket møte. 
 
Møteleder foreslår at møtet avvikles som åpent møte, men med rett til å lukke møtet om møteleder 
finner det nødvendig. 
 



Vedtak:   
OBK’s årsmøte 2024 avvikles som åpent møte, men med forbehold om at møtet kan lukkes om 
møteleder finner det nødvendig. 
 
Sak 5.  Valg av to til å underskrive protokollen sammen med møteleder. 
 
Styret foreslår Hege Marit Lund fra Lågen Bygdekvinnelag og Inger Stensrud Haug fra Brandbu 
Bygdekvinnelag.   
 
Vedtak: 
Hege Marit Lund og Inger Stensrud Haug ble valgt til å underskrive protokollen sammen med 
møteleder. 
 
Sak 6. Leders tale. 
 
Gode bygdekvinner! Eit år sidan sist, og eg har ved fleire høve lurt på kvar 2023 tok vegen. 

 

Men så ser eg i kalenderen min og skjønar at mykje har skjedd. Og eg har lært meg ei setning frå 

søskenbarn Marit i Lom «så skjedde livet da!» Det er ikkje slik at livet blir slik ein trur heile tida. Ein 

kan ha gode planar og vera strukturert, men så skjer ting ein kanskje ikkje rår over, og Marit sitt «så 

skjedde livet da!» kjem inn frå sida.  

 

2023 har vore eit slik år. Til tider såpass tøft at ein har lurt på om ein kan hoppe av, og andre gonger 

så triveleg at ein har lyst til å bli 150 år. Tørke og flom,dødfall og tøffe tak. Livet,altså. 

 

Møter med andre Bygdekvinner gjev påfyll, og ein motiveres til å gjera ein jobb for fellesskapet vårt. 

Vi er heldige som har eit slik nettverk rundt oss! 

 

Kommunikasjon er fyrste punktet i arbeidsplanen vår. Og utan kommunikasjon kjem vi ingen veg. 

Både skriftleg og munnleg kommunikasjon, samt kroppsspråk gjev oss informasjon om kva den andre 

meiner.  

 

Ein mange av dykk har lest mykje av, og kanskje høyrt siste året er Anders Nordstad. Han er 

fenomenal til å sette ord på det fleire av oss tenkjer. Vi treng slike. Ei anna ei som og har fått mykje 

medie merksemd siste tida er Dordi som vi høyrte i går. Eg har kjend ho nokre år, og sendte ho 

melding fyrste veka ho prøvde seg som Norskterianer å ba ho om å vera med oss på teams denne 

helga. Positiv som ho er sa ho ja, og eg må si ho motiverer! Etter det har det rett og slett «ti tå» som 

vi seier. Ho har vore i snart alle media ein kan tenkje seg, og ho pratar og eit språk vi alle forstår. Ho 

ynskjer norsk mat, helst heile tida.  

Noko vi kanskje kan bli flinkare til alle saman er å skryte av dei vi har rundt oss. Søskenbarn Marit i 

Lom er støtt god å ha når frustrasjon over t.d. svar på mail som er sendt aldri kjem. Da ser ho på meg 

og seier: Sjå på dæ såm stum beundring! For i alt arbeid ein legg ned så ynskjer ein innspel eller svar 

på spørsmål. Men nokre gonger føles det som at ein sender mail ut i «det store intet».  

 

Organisasjonen vår har tyngde. Vi er 11000 medlemmar spredt over heile landet som kan vera med å 

påverke der vi bur. Viss vi alle står saman om noko så synes det.  



Og det har vi og gjort i 2023. Mellom anna var fleire av dykk med på «Bygdeløftet» i haust. Dette var 

eit triveleg og inspirerande samarbeid mellom Bygdekvinnelaget, Bygdeungdomslaget og Bondelaget 

rundt om. Dette håpar vi at vi får gjere meire av!  

I året som har gått har det vore mindre kontakt med Bondelaget sidan det no er Hedmark sin tur til å 

vera i styret til Innlandet Bondelag. Men med Geir Lohn frå Alvdal i styret vårt har vi fått høyre kva 

som skjer i Bondelaget. Vi har tett kontakt med Jordvernalliansen, Studieforbundet, VOFO i tillegg til 

Bygdeungdomslaget og Bondelaget. Vi byggjer kunnskap, og nettverk saman med desse!  

Vi håpar, og trur at lokallaga samarbeider med andre lag og foreningar i kommunen sin. Mellom anna 

ser eg mykje samarbeid med Hagelag no, og det er spanande!! Det gjev Bygdekvinner mykje god 

kunnskap, og kanskje fleire medlemmar?  

 

Klima,miljø og folkehelse er så mykje. Og bygdekvinner sett ord på mykje av det når vi samles og 

mellom anna både pratar om å ete stuttreist mat, og for mange er treffet med bygdekvinnene deira 

fritid, deira sosiale møteplass. Det er godt for helsa. Turar i skog og mark er og godt for helsa, og får 

ein seg ein god latter i tillegg, ja da blir helsa betre! 

Det er mykje prat om kor usunn ultraprosessert mat, og vi bygdekvinner pratar om rein mat, i både 

bruk heile dyret og mat frå bunnen. Det er det og mykje både klima og folkehelse i! 

Vi er og synlege over heile Oppland i Kreftaksjonen til Kreftforeninga kvar vår. I år går pengane tll 

forskning på personleg tilpassa behandling gjennom gentesting. 

 

Kultur ER Bygdekvinnelaget. Vi er framifrå kulturformidlerar og bærarar av kulturarven vår.  

Vi har fortsatt plass på Unesco si liste som rådgivande organisasjon innan immateriell kulturarv og 

ekspert på tradisjonell matkunnskap. 

Samstundes som vi tek vare på våre tradisjonar er vi og ope for nye kulturar. Det var ei stor glee når 

Norge Rundt var på besøk på Maks kafe på Dokka, og Bygdekvinnene i Torpa og Nordre Land var 

med! Dykk er gode på inkludering saman med dei på Dokka, og det er så triveleg og sjå!  

Møter mellom ulike kulturar gjer at dei nye i landet vårt føler seg meir velkomne, og det gjev oss meir 

forståelse for kva dei har reist i frå. 

 

Vår eigen kultur er viktig. Matkultur,musikk og mykje meir er viktig for liva våre. Vi treng følelsen av å 

høyre til. Vi treng kjenne på at vi har nokon i ryggen.  

 

Vi skal og vera dei som står på for jordvern. Som er med i kampen for matjorda. Jordvernalliansen er i 

så måte ei «vakt bikkje». Når det planlegges nye vegar er dei der med innspel. Det tek 1000 år å 

danne eit godt lag med matjord, og berre 3% av landjorda i Noreg er dyrka mark. Denne må vernes, 

vi treng den til korn, gras og grønnsaker. Vi må auke sjølvforsyningsgraden vår, og slutte tru at verda 

vil fø oss.  Og eg forventar at dei kommunane som no vil servere berre grønt, og ikkje kjøtt, der 

serveres det kålrot, gulrot og potet. Grønnsaker som ikkje treng over heile verda, som vi kan vera 

sjølvforsynte med heile vinteren. Sjølv om ein moden avokado «berre» har brukt 300 liter vatn, mot 

eit 1 kg stort kjøttstykkje har brukt 15000 liter vatn, pratar vi om at avokado plantasjane byggjer ned 

regnskogen, og må fraktes «heile jorda rundt» for å koma til Noreg, mens kjøtt frå Noreg har nytta 

seg av utmarka, pleia kulturlandskapet, gjeve norske arbeidsplassar og så mykje meir.  



Vi treng alle mat, og vi kan ikkje forvente at andre skal gje oss den. Vi må vera med å auke 

sjølvforsyninga! 

 

Takk for at dykk stiller opp for lokalsamfunnet i heile Oppland! 

 

Godt årsmøte! 

Audmjuk Borgny  

 

Sak 7.  Årsmelding for 2023. 

 

Årsmeldingen var sendt ut sammen med årsmøtepapirene. Ingerid refererte litt fra årsmeldingen. 
 
Det var ingen kommentarer til årsmeldingen.   
 
Vedtak:  
Årsmelding godkjent.   
 
   
Sak 8. Generaldebatt 
 
Bjørnhild Kihle kom med hilsen fra leder i Innlandet Bondelag, Elisabeth Gjems og fra Geir Lohn. Han 
gikk ut av styret i Innlandet Bondelag, det samme gjorde Bjørnhild Kihle.  
Beredskap og matsikkerhet er noe det snakkes mye om i disse tider. Viktig at lærdommen 
bygdekvinnelagene sitter på overføres til neste generasjon. Et samlet landbruk har kommet med 
innspill til regjeringen at de må ta tak for å sikre matproduksjonen. De fleste kommuner har 
beredskapsråd. Viktig at vi er i det rådet.  
 
Følgende deltok i diskusjonen: 
Anne Margrethe Knarud, Ingerid Lyngnes, Anne Berit Fiskum Skotte, Anne Mari Amlien, Anne I. 
Terningen, Bjørnhild Kihle, Eva Melbye Gjestrum, Anne Irene Aaberg, Inger Stensrud Haug, Magnhild 
Grimsrud og Laila Brøste. 
 
Stas å være sammen. Har diskutert mye det å synes og bli sett. Ikke nødvendigvis det samme. 
Oppfordring til NBK, holder ikke å synes, vi må bli sett. I den sammenheng, få flere medlemmer. 
Hvordan få flere medlemmer? Mange vet at Bygdekvinnelaget finnes og at de er flinke. Men vi blir 
ikke sett nok til å skaffe nye medlemmer.  
 
Vi ønsker nye krefter, og gjerne inn yngre med nye ideer og tanker. Hvordan skal vi kommunisere det 
gode budskapet vårt så vi blir sett? Hva kan vi få ut av medlemskapet?  
Vi må være en god samarbeidspartner! 
 
Ønsker at det skal være noe fra lokallagene i årsmeldingen. Tidligere var det oversikt over aktiviteter i 
lokallagene. Vi kan ha en liten lokaldel i årsmeldingen, så ser vi hva andre lokallag driver med. Viktig i 
verveøyemed.  
 
Jobber på familievernkontor. Treffer mye godt folk som strever litt. Har kontakt med noen som driver 
gård. Gjør noe med folk når en bor på jobben sin. Alltid noe å gjøre, bekymringer knyttet til økonomi. 
Ektefelle som har sine forventninger. Rollefordeling. Mange blir gående å tenke på saker alene, det er 
tungt. Kona blir alenemor store deler av ukedagene. Anbefaler å delta på eierskiftekurs. 



 
Norges Bondelag og Gjensidiges bærekraftfond.  
Har sendt søknad på vegne av Bygdekvinnelaget. Søkt om å utarbeide et helgekurs – 3 helgekurs – 
med 12 par på hvert kurs. En måte å hjelpe par til å snakke sammen. Søkt om kr 236.000. Får vi det, 
så er det bra.  
 
Lesja Bygdekvinnelag har ca 35 medlemmer. Fikk 5 nye ved juletider. Alder 22 – 70. Yngste meldte 
seg inn på grunn av kurs. Viste ikke hvor mye forskjellig bygdekvinnelaget jobbet med. Laget er delt 
opp i grupper, som gå grende-vis. Vi er 4 grupper, snart 5 grupper. Har ei grendekjærring. Info fra 
styret går til grendekjærringene som formidler videre. Ønsker å få flere på sosiale medier. Har møte 
ca en gang i måneden. Har noen faste ting i året. Forskjellige temaer. Skal på brannstasjonen i april 
og bl.a. snakke om beredskap. 
Samarbeider med andre foreninger på Lesja. Samarbeider også med Lesjaskog Bygdekvinnelag. 
Utfordringer er å få flere unge medlemmer. Nøysomprosjektet kan være med å bidra til at yngre ser 
fordelen med medlemskap.  
 
Flott å høre fra et lokallag. Viktig at noen lokallag forteller om hva de driver med i lokallaget. Det gir 
inspirasjon til andre. 
 
Vestre Toten Bygdekvinnelag er med og lager mat for det lokale demenskoret. Det er 20 deltagere. 
Alt foregår på sykehjemmet. Nesten alle har med pårørende, og de venter i eget rom. Har med en 
demensrådgiver. Bygdekvinnelaget lager brødskiver og serverer etter øvinga. Det er veldig populært.  
 
Nordre Land Bygdekvinnelag har 33 medlemmer, der noen av medlemmene bor utenfor Nordre 
Land. Medlemmene kan delta på det de ønsker. Vi må tro på det vi gjør lokalt. Glad i distriktslaget og 
NBK. De kommer med saker og ideer. Viktig å komme til dekket bord, ikke ha med kaker m.m.  
Leder i Torpa- og Nordre Land Bygdekvinnelag får til ting. Mobiliserer og får til noe når det gjelder. 
Har faste arrangementer, men kommer det en forespørsel, så si ja. Norge Rundt valgte Bygdekvinner. 
Lag som driver med integrering. Søker om penger til prosjekt. Vi gjør mange ting som gjør at vi får et 
nettverk. Å få med yngre er kjempeviktig. Ut i skoler, få med bygdeungdomslaget. Skape aktiviteter. 
Er vi med i beredskapsrådet? Vår kunnskap bør være med der ting gjøres.  
 
Ha mulighet til å søke midler er veldig viktig. Fint å være på årsmøte og blir kjent. 
 
Hva med å få med våre nye landsmenn inn i Bygdekvinnelaget. Kan høre med NAV om det er mulig å 
søke støtte for å betale kontingenten.  
 
Østre Toten: Aktivitet Nøysom. VI lærte om urter, urtehagen. Følge urten fra start til slutt. Startet 
med å lære om de urtene som er viktige for oss. Mange som ble med. Er et langt kurs og det varer til 
høsten. Skal lage mat med urter og lære hvordan vi tørker urter for å lagre.  
 
Lyst å komme inn i skolen med mat og helse. Ha noen timer for å lære om mat. Bruk maten helt ut, 
tradisjonsmat og kultur.  
 
Vi er 10 medlemmer i Åbjør Bygdekvinnelag. Har ikke styremøter, men medlemsmøter. Har felles 
arrangement med andre lokallag i Valdres, bl.a. foredrag med Anders Nordrum. Dyrking i Valdres, 
sesongen er kort. Dyrket hvitløk, samt potet.  
NBK meldte seg ut Norsk Totalberedskap. Det er viktig med beredskap. Sørg for å ha medisin på 
lager. Vann er også viktig. Alle oppkommer bør være registrerte. Må vite hva vi skal gjøre. NTF har 
kurs. 
 



Noen lag på Toten har hatt motorsagkurs for kvinner. Viktig. Anne Irene kan skaffe tlf.nr. til 
kursholder. 
 
Glad for at vi prater beredskap og matsikkerhet. Det er i fokus. Takk til Borgny, takk for at Borgny står 
på. Brandbu er 100 år i år. Skal ha jubileumsbok, fest, fine folk på besøk, bl.a. ordfører. Spennende 
møte med politikere i april med fokus på frivillig arbeid i bygda. Hva det betyr. Lager pins og 
bordbanner.  
 
Til høsten kommer nytt hefte med oppskrifter; Grønnsaker som kan overvintre. Det skal vi selge på 
Bondens marked.  
Ta inn oversikt fra lokallaga i årsmeldinga.  
 
Øyer- og Tretten Bygdekvinnelag har i samarbeid med kommunen, en omsorg og beredskapsgruppe. 
Hvis det skjer noe, så har vi avtale med butikker. Vi kan bl.a. være med å lage mat. Vi blir utkalt til 
evt. oppdrag. Har ringeliste. Ledere i lagene er med i styret. Har 2-3 styremøter i løpet av året.  
 
Vi har også arrangert matkurset – alternativ bruk av rotgrønnsaker og potet. Fikk midler via prosjekt 

Nøysom. Var over 20 deltagere. 

Kultur og Frivillighetssentralen i samarbeid med Øyer Bygdekvinnelag arrangerte Grønn lørdag. 

Andre lag og foreninger ble invitert, bl.a. Husflidslaget og Hagelaget. Bygdekvinnelaget solgte mat. 

Alle kunne komme å ha stand. Masse folk. Noen solgte klær, og noen sydde. Dette skal vi også 

arrangere til høsten. Vi har setermøte på høsten.  

Lesjaskog har i overkant av 20 medlemmer. Har mye aktiviteter. Opp til alle medlemmer å organisere 
tur. Har besøkt gårder, nedlagte plasser, blåturer m.m. Har årsplan. Strikkekafe i høst- og vinterferie, 
får da med hyttefolk. Skal på Avdem Gardsysteri i morgen. Omvisning med smaksprøver. Plantebasar 
i juni. Skogsvandring med skogbruksleder, se på skogen. Raumabanen er 100 år i år. Lokalmat til 200-
300 på jernbaneplattforma på Bjorli i september. Skal på omvisning på Bjorli Fjellmat. Pølsekurs hvert 
år. Møter er åpne for alle. Får inn nye innimellom. 
 
Borgny oppsummerte innleggene. Må tørre å ta plass og synes.  
Vi må også kunne møtes uten at vi skal ha med noe. Sette oss ned og nyte. 
Husk å invitere nabolag. 

 
Sak 9. Regnskap for 2023 
 
Regnskapet ble lagt fram av Borgny. 
  
Regnskapet ble sendt ut sammen med årsmøtepapira.    
Revisjonsberetningen ble vist.    
 
Regnskapet tas opp til godkjenning. 
 
Vedtak: 
Det framlagte regnskap for 2023 godkjent. 

 
Sak 10 Forslag til arbeidsplan 2024 – 2025.   
 
 
Disse deltok i diskusjonen ang. arbeidsplan:  



Anne I. Terningen og Anne Mari Amlien. 
 
Forslag til arbeidsplan under Klima, miljø- og folkehelse. OBK skal være inspirator for god norsk mat i 
barnehage, skole og institusjon. 
  
Tidligere fikk vi hefter fra NBK, bl.a. havreåret, frukt og grønt, mat for små mager. Hvorfor får vi ikke 
tak i heftene. Borgny Sletten og Ellen Margrethe Garn, styremedlem i Norges Bygdekvinnelag melder 
inn ønsker om at NBK oppdaterer og trykker opp heftene.   
 
Norsk tradisjonsmat.no Når vi legger inn oppskrifter, så legg ved bilde. Ønsker at «bilde» blir tatt med 
under punktet kultur, siste setning. 
 
Følgende arbeidsplan ved vedtatt på årsmøtet: 
 
Arbeidsplan for 2024 – 2025.   
 
Kommunikasjon  
OBK skal oppmuntre lokallagene til å samarbeide med andre lag. 
OBK skal bruke media aktivt for å synliggjøre og markedsføre aktivitet.  
OBK skal bruke Facebook, hjemmeside og Instagram aktivt, som en inspirator for medlemmer og 
andre.  
 
Organisasjon  
OBK skal være en aktiv og bevisst forbrukerorganisasjon.  
OBK skal oppmuntre lokallagene til å verve flere medlemmer.  
OBK skal oppmuntre til kurs/studiearbeid med fokus på organisasjonsskolen og trivselstiltak. 
OBK skal fortsette samarbeidet med andre tilhørende organisasjoner.  
OBK skal invitere til ledersamling/regionmøter for lokallagene. Regionkontaktene innkaller sin region 
til møte en gang i året. 
OBK skal jobbe med lokallaga for å forankre regionstrukturen.  

Klima, miljø og folkehelse  

OBK skal fokusere på miljøet og oppfordre til å tenke globalt og handle lokalt.  

OBK skal ha fokus retta mot bruk- og kast mentalitet, spesielt av mat og plast 

OBK skal oppfordre til bruk av norske råvarer.  

OBK skal være en inspirator for god norsk mat i barnehage, skole og institusjon.  

OBK skal fokusere på folkehelse, sosialt, psykisk og fysisk.  

OBK skal involvere seg tidlig i offentlige planprosesser som angår bl.a. Jordvern og lokalmiljø.   

OBK skal fokusere på kunnskap om beredskap. 

Kultur  

OBK skal oppmuntre til at lokallagene skal gjennomføre gode tradisjonsmatkurs i sine lokalmiljøer. 

Dette er spesielt viktig da NBK er akkreditert i UNESCO.  

OBK skal oppmuntre lokallagene som føler de trenger det, til å følge kursopplegget til 

«Organisasjonsskolen».  

OBK skal også i 2024 fortsette å fremme norsk matkultur og norske råvarer, og da spesielt bygg og 

poteter. 

OBK ønsker at lokallagene skal være en møteplass for aktive kvinner og at møter og arrangementer 

er åpne for alle.  

OBK skal ha fokus på inkludering av kvinner med minoritetsbakgrunn. 

OBK skal oppmuntre medlemmene til å sende inn oppskrifter og bilde til norsktradisjonsmat.no.  



 
Vedtak:  
Styrets forslag til prioriterte arbeidsoppgaver for 2024-25 er godkjent med årsmøtets endringer. 
 
Sak 11. Budsjett for 2024 
 
Forslag til budsjett ble lagt frem av Borgny. 
 
Disse deltok i diskusjonen: Berit J. Solbakken og Anne Irene Aaberg. 
 
I budsjettet er det ikke budsjettert med beløp under møter/kurs.  
 
OBK betaler for årsmøtet pga momskompensasjon. Det blir sendt regning til lokallagene i etterkant 
av årsmøtet.  
 
Budsjettet endres slik at det står kr 90.000,- i utgifter og kr 70.000,- i inntekter på vårt årsmøte. 
 
Budsjettet tas opp til godkjenning. 
 
Vedtak:  
Det framlagte forslag til budsjett godkjennes som retningsgivende for styrets virksomhet i 2024 med 
innkommet endringer. 
 
Sak 12. Innkomne saker.  
 
12 a: Sak fra Lågen Bygdekvinnelag. 
Ingerid Lyngnes la farm saken fra Lågen Bygdekvinnelag. 
 
SAK SOM VI YNSKJER SKAL DRØFTAST I STYRET: 
Bakgrunn for brev:  

Lågen bygdekvinnelag, ved underteikna, har gjennom fleire år brukt talarstolen på årsmøtet for 

Oppland bygdekvinnelag, for å fremme sak vedkomande endring av formulering i vedtektene for 

bygdekvinnelaget. På årsmøtet i 2022 blei eg oppmoda om å utarbeide eit utkast til sak som kunne 

gje grunnlag for saksbehandling. Derfor dette brev.  

Informasjon om saka: 

Bygdekvinnelaget har i mange år vore svært flinke til å søke prosjektmidlar som dekkjer både 

prosjektleiing og også stimuleringsmidlar for konkret aktivitet ute i dei lokale bygdekvinnelag. Dette 

blir meir og meir viktig! 

Extra-spelet, har i mange år samla inn pengar som blir delt ut til mange gode formål. Stiftinga som 

forvaltar dette heitte før Extrastiftelsen Helse og rehabilitering, men har i dag namnet Stiftelsen Dam. 

Her delest ut pengar både til forskning, men også til positive helsefremmande prosjekt.  

I 2023 har Dam delt ut 300 millionar kroner til små og store prosjekt. Alle prosjekt må søkast inn via 

ein hovudorganisasjon (som altså kunne vore hovudkontoret til bygdekvinnelaget) 4H er ein av dei 

godkjente organisasjonane. Eg ynskjer sterkt at også Bygdekvinnelaget kunne bli ein godkjent 

organisasjon! 

Føresetnaden for å søke om å bli godkjent som organisasjon, er at «helse» må vera del av formålet til 

organisasjonen. Dette må koma tydeleg fram i vedtektene.  



Etter mi meining er det ikkje vanskeleg, og ikkje løgn, om me på landsmøtet gjer ei endring i våre 

vedtekter slik at helsebegrepet blir teke inn. Bygdekvinnelaga held fokus om å vera ein sosial 

møteplass med inkludering og integrering, og dette er verkelege ein sosialt viktig jobb, som fremmar 

psykisk helse. Vi har fokus på mat, rein mat, matberedskap som kan grunngjevast med 

helseperspektiv. Vi har fokus på fysisk aktivitet, turar, opparbeiding av stiar som gjev betra fysisk 

helse. Det er etter mi meining mange grunnar til å få inn det enkle og viktige ordet HELSE i våre 

vedtekter. Dette gjev i neste sving ei åpning for å bli medlemsorganisasjon innunder Stiftelsen Dam, 

og ei åpning til å halde fram med gode prosjekt også framover.  

Oppfordring til styret:  

Drøft saka. Finn ei formulering som inkluderer «helse» i vedtektene. Spel inn saka til Landsmøtet i 

juni, og så kan det søkast om godkjenning i Stiftelsen Dam.  

 
Disse deltok i diskusjonen ang. saken fra Lågen Bygdekvinnelag: Inger Stensrud Haug. 
 
Vi er enige med Lågen Bygdekvinnelag. Viktig å få med helse inn i formålsparagraf 1.  
 
Styret utarbeider og sender inn ei sak til Landsmøtet 2024, der vi oppmmodar om at Norges 
Bygdekvinnelag tek inn ordet «helse» i vedtektene, §1 Organisasjonen sitt formål, siste setning: 
«Norges Bygdekvinnelag er en partipolitisk nøytral organisasjon og skal ivareta kvinnenes og 
bygdefolkets kulturelle, sosiale, helsemessige og øknomiske interesser og bygger på likeverd, 
demokrati og kristen Kulturarv. 
 
Vedtak: 
Saken vedtas med endringene og sendes inn som sak til Landsmøte 2024 i Norges Bygdekvinnelag. 
 
12 b: Sak fra Åbjør Bygdekvinnelag 

Anne Irene Aabjør la fram saken fra Åbjør Bygdekvinnelag. 

 

Matsikkerheit. 

Vi i Åbjør Bygdekvinnelag ønsker at distriktlaga og Norges Bygdekvinnelag skal sette mye større fokus 

på matsikkerheita i Norge. Skal verkeleg vi i rike Norge basera oss på å kjøpa all maten vi treng? Vi 

må oppfordra til meir produksjon i vårt eige land. Vi har den reinaste jorda og det reinaste vatnet i 

verda. Og vi bruker minst sprøytemidlar og antibiotika. Dette er eit godt grunnlag for både å dyrka 

frukt og grønt og å  produsera mjølk og kjøt. Men då må vi få slutt på  nedbygginga av matjorda og 

fjellbeita våre!  

  Vi må få fram at dei grønsakene vi kan dyrka her, er både næringsrike og sunne. Heldigvis er 

interessa for å dyrka i eigen hage aukande, men dette kan ikkje dekka behovet til alle. Derfor må vi 

og våga å sette fokus på inntekta til bøndene. Kor stor prosent av dei må ha arbeid ved sida av for å 

kunne ha ei brukbar inntekt, og kunne få ein grei pensjon? Dette burde koma betre fram i alle 

avisinnlegga om overføringar til landbruket. Vi må våge å fronte dette. 

Vi ønsker og at Norges Bygdekvinnelag skal halda fram med lage gode oppskriftshefter, gjerne med 

eit tema i kvart. Gode oppskrifter med kålrot, gulrot, purre, lauk…., ja, alt vi kan dyrka kortreist. Og 

tenk på all den gode frukta og bæra vi har her. Bruk gjerne potetheftet til  Brandbu Bygdekvinnelag 

som mal.  Og få fram at poteten er brukande til (nesten) alt!                                                                                                             

Dei gode, gamle, norske oppskriftene på fersk kjøttsuppe, fårikål, majel og lapskaus må fram att, ikkje 



berre på fårikålens dag, men i kvardagen! I staden for å bruke hønene i betong, må vi lage 

hønsefrikassé! Vi må bli stolte av det vi har sjølve!   

Vi etterlyser gode oppskrifter på bruk av litt gamle og halvvisne grønsaker og poteter som kan gje 

gode supper og sausar! Og som viser at eit par skrukkete eple kan bli godt i ei eplekake.                                                                                                                                                 

Og så må vi læra alle at best før ikkje betyr dødeleg etter. Det verkar som at svært få veit forskjellen 

på best før, som betyr at matvara oftast  er fullt brukande fleire dagar, ofte veker etter datoen, og 

bør brukast innan, som seier at matvara ikkje er garantert brukande frå produsenten etter datoen. 

Men den kan og vere like god etter datoen. Her må ein først lukte og så smake!  Dette kan gje mindre 

kasting av gode råvarer, som berre blir viktigare framover. Bygdekvinnelaga er kjente for god mat, 

difor er det viktig at vi står i spissen for dette.  

Vi ynskjer og å ha fokus på dette hausten 2024 regionalt.  

Forslag til vedtak: 

Distriktsstyret lagar ei sak på dette og sendar det inn som sak til Landsmøte 2024 i Norges 

Bygdekvinnelag.  

Vedtak: 
Distriktsstyret justerer saken og sender saken til Landsmøtet 2024 i Norges Bygdekvinnelag.  
 
12 c: Sak frå Distriktsstyret  

 

Borgny Skansen Sletten la fram saken fra styret. 

Distriktsstyret ynskjer ein ny debatt om kvar årsmøta skal vera. 

Grunnen er at vi ynskjer å vera synlege i heile distriktet, ved at vi mellom anna kan invitere lokale 

Grûnderer og lokale kulturbererar til årsmøta våre. Dette blir vanskelegare når vi i fleire år har hatt 

berre eit alternativ til stad å vera. 

 

Forslag til vedtak: 

Årsmøtet opnar for at årsmøta framover kan bli lagt til andre stader enn Lillehammer regionen, men 

at det blir teke omsyn til kvar dei blir lagt.  

Følgende kom med innspill: Helga Torvik Ulven og Bjørnhild Kihle. 
 
Positivt at vi har årsmøtet flere steder. Ikke begrense til veger (lett tilgjengelig) Oppfordre flere 
lokallag til å være vertskap.  
 
Vedtak:  
Årsmøtet åpner for at årsmøta framover kan bli lagt til andre steder enn Lillehammer regionen.  
Det bør bli tatt hensyn til at møtestedet er geografisk lett tilgjengelig, men vi er mottakelig for andre 
forslag. 
 
12 d: Sak fra Torpa Bygdekvinnelag 
Monika K. Sveen  
 
EN STOLT BYGDEKVINNE – NÅL. 

 



Forslag/idé til Norges Bygdekvinnelag (NB) fra Torpa Bygdekvinnelag (TB).  

Vi i Torpa Bygdekvinnelag har diskutert denne idéen som vi kaller: 

En stolt Bygdekvinne – nål. Her er vårt forslag:  

BAKGRUNN FOR IDÉEN: 

Under Torpa Bygdekvinnelags 70 årsjubileum i 2023 var det en Bygdekvinne; Borgny Sletten, 

distriktsleder i Oppland Bygdekvinnelag, som fortalte i sin inspirerende tale hvordan hun overalt, i 

hele landet, møtte kvinner som var medlem av Norges Bygdekvinnelag. Uansett hvor hun reiste, i 

hele landet, så traff hun på et medlem av NB. Hun jobber i organisasjonen på fylkesplan og har 

gjennom årene møtt mange, som hun da kjenner igjen fra sine mange møter. Selv på en ferietur 

dukker det ofte opp en Bygdekvinne. Hun fortalte hvor hyggelig dette er.  

Om undertegnede som er en vanlig Bygekvinne (B), og attpå til er nyinnmeldt i lokallaget, reiser 

rundt eller for den saks skyld drar til nærmeste tettsted, så vil undertegnede ikke vite om hun treffer 

et medlem av Bygdekvinnelaget. Vi skulle kunne sitte ved siden av hverandre på en kafé, på et møte, 

på toget, e.l. Og denne Bygdekvinnen kan heller ikke vite at undertegnede er medlem av et 

Bygdekvinnelag.  

Om jeg hadde hatt et lite skilt/symbol på meg så vil en B. straks gjenkjenne meg, og vi kan, om vi 

ønsker det, komme i prat. Og hva kan ikke det føre til! 

FORSLAG: 

Hva om Norges Bygdekvinnelag hadde en liten nål/button/pin som vi B kunne feste på jakka vår. Den 

trenger ikke være stor, for den våkne B vil straks gjenkjenne nåla som hun selv også er i besittelse av. 

Derimot bør den være av god kvalitet. Ikke dyr, men fin, noe vi kan være stolte av å ha på oss. 

Kanskje av emalje, keramikk, stål eller et metall. Vi mener at vår flotte logo er det selvskrevne 

motivet på nåla. Farge, kvalitet og størrelse kan diskuteres. Vårt forslag er en liten nål, på ca 1,5 cm i 

diameter, med en enkel festemetode. Rund som selve logoen. Det er selvfølgelig mulig med 

forskjellige farger, men la oss begynne med en i første omgang, f.eks. med den dype røde fargen som 

bakgrunn. Den blir synlig, men er allikevel diskré, elegant og kan passe på mange forskjellige slags 

klær, vesker, luer o.l.  

Vårt forslag er at når det melder seg inn et nytt medlem, så får de en nål som velkomstgave, kanskje 

pakket inn i en liten eske. Deretter kan de kjøpe flere om de ønsker det, til en rimelig pris. Den bør 

kunne bestilles gjennom NB og lokallagene. 

VIRKNING/KAN FØRE TIL: 

* Vi tror at dette kan være med på å skape stolthet over å være medlem i Bygdekvinnelaget. 

* Den kan være med på skape nye kontakter, nye bekjentskaper og mange morsomme nye møter. 

* Når to møtes med nåla som har sett hverandre før, da er man jo litt kjent, har noe til felles og det  

   kan bli lettere å innlede en samtale. 

* Den kan være med på å øke samholdet og tilhørigheten blant Bygdekvinnene.  

* Slik kan den inspirere flere til å bli en del av dette fellesskapet og derved være med på å  

   rekruttere flere medlemmer. 

 

* Alle kvinner er velkommen til å være med i Bygdekvinnelaget så dette kan bidra til inkludering i  

   lokalsamfunnet. Nålen symboliserer tilhørighet i det lokale miljøet og at vi tilhører og jobber for  



   noe som er større, i en nasjonal sammenheng.   

* Kanskje den kan  bidra til å inspirere B, samt de som ikke er B. 

* NB har nettopp fått så fin, ny logo. Dette vil være med på å øke den visuelle profilen utad. Og  

   kanskje gjøre andre mer oppmerksomme på at Bygdekvinnelaget finnes. 

* Kanskje noen som ser nåla for første gang, spør hva den står for. Det kan føre til en fin samtale og  

   kanskje et nytt bekjentskap. 

* Eller de har sett at flere har den på seg, men vet ikke hva det betyr. Hva kan den samtalen føre til? 

* Om nålen blir populært å bruke og mange ønsker å ha flere av den, så går det kanskje å få inntekt  

   fra salg av nåla. 

* Kanskje det er flere virkninger som kan nevnes, noe som vi ikke her har tenkt på, men som vil vise  

   seg når den blir tatt i bruk. 

 

EVENTUELLE ULEMPER/INNVENDINGER: 

* Faren er at ingen husker å ta den på eller ikke ønsker å bruke den. Den sjansen må vi ta, og håpe at 

det kun blir positive ringvirkninger. Et lite skriv som oppfordrer og inspirerer til bruken kan følge med 

velkomstgaven, som f.eks. noen av disse punktene som er nevnt over. 

* Man kan kanskje tenke at man vil få for mange uønskede møter. Om man ikke ønsker å prate med 

noen den dagen, trenger man jo ikke å ha nålen på seg. Og som stolte Bygdekvinner, så klarer vi  å 

formidle at man ikke ønsker en samtale akkurat da.  

* Man kan som en innvending tenke seg at dette kan vel lokallagene selv gjøre, men vi mener at 

dette nettopp er noe som bør komme fra sentralt hold, så det kan skape møter på tvers av lokallag 

og distrikter i hele landet. 

* Man kan og tenke seg at det holder vel med T-skjorte og handlenett. Kvinnene får begynne å bruke 

dette først. Det er ingen motsigelse å bruke de forskjellige produktene, men vi tror at en liten, stilig 

nål, som diskré er plassert på f.eks. ett ytterplagg er et flott lite signal til andre. En T-skjorte blir 

veldig personlig, og mange ganger godt gjemt. Et handlenett legger man ikke så godt merke til i dag, 

da det står så mye på de forskjellige handleposene. Den er kanskje også blitt slitt og skitten, dessuten 

ligger den hjemme eller i bilen. Nålen kan man ha fast på sitt ytterplagg. Alle vil kunne se den. Og 

man kan kanskje ane at vedkommende er stolt av å ha den på seg.  

NESTE SKRITT: 

Om denne idéen faller i smak og blir vedtatt, så er vi i Torpa Bygdekvinnelag gjerne behjelpelige 

videre med å realisere prosjektet, om det er behov for det.  

Kanskje har det firma som står for de forskjellige trykksakene til NB dette som et tilbud. Om det er 

ønskelig, så kan vi så kan vi undersøke dette videre.   

Her er et firma som lager pins etter eget design. https://www.premieskapet.no/medaljer/pins/pins-

med-logo 

Man kan tenke seg utvidelse av denne idéen med flere fargevalg på nåla, lokallagets navn kan også 

stå påført, lokallagets logo. Men vi tenker at det er best å starte i det små, se hvordan dette blir 

mottatt og brukt. Medlemmene kan så heller komme med nye ønsker og utvidelser etterhvert. Eller 

kanskje dette er nok.  

Når noen oppdager nåla på en Bygdekvinne med denne logoen, så kan man f.eks. lett stille det første 

spørsmål: Hvilket lokallag er du medlem av? Jeg er ..... 



 

Forslag til vedtak:  

Nål som velkomstgave til nye medlemmer. Skape stolthet.  

Alle lokallag kan lage sin egne ting. Dette gjelder den nye logoen. Vi ønsker noe landsdekkende.  
 
Vedtak: 
Årsmøtet skal sende inn saken til Norges Bygdekvinnelag.  
 
Sak 13.  Valg  

  
Valgkomiteen innstillingen ble gjennomgått av Siri Haugstad. Det var 43 stemmeberettigede. 
Laila Brøste leder valget da møteleder er på valg. 
Lappesamlere og tellekorps er Ingerid Lyngnes og Anne Berit F. Skotte.     
 
Valg av leder: Valgkomiteens forslag: Borgny Skansen Sletten, Ruste. Det var skriftlig valg. 
Valgt ble Borgny Skansen Sletten.  
 
Valg av nestleder: Valgkomiteens forslag: Ingrid Marie Espeseth, Lesja. Det var skriftlig valg. 
Valgt ble Ingrid Marie Espeseth, Lesja. 
 
Valg av styremedlem fra Sør-Gudbrandsdal: 
Valgkomiteens forslag: Ingerid Lyngnes, Lågen 
Valgt ble Ingerid Lyngnes, Lågen 
 
Valg av styremedlem fra Valdres: 
Valgkomiteens forslag: Gjenvalg på Anne Grete Moen, Åbjør  
Valgt ble Anne Grete Moen, Åbjør 
 
Valg av styremedlem fra Gjøvik-Toten: 

Valgkomiteens forslag: Kjersti Vingebakken, Østre Toten. 

Valgt ble Kjersti Vingebakken, Østre Toten 

Alle tre styremedlemmene valgt ved akklamasjon. 

 

3 vararepresentanter til styret: 

1.vararepresentant:  Inga Steinumgård, Fåvang                                        

2. vararepresentant:   Nanna Ringen, Ulnes             

3.vararepresentant:  Tonje Aas,  Ø.Toten           

Alle gjenvalgt ved akklamasjon. 

Revisorer: Marit Oline Løkken og Anne Irene Aaberg.  

Anne Irene tar gjenvalg. Marit Oline Løkken er usikker. Vi tar kontakt med henne ved årsskiftet.  

Valgkomite: 

Nord-Gudbrandsdal:  Aadel Skotte   Lesjaskog                            ikke på valg 

vara:    Kari Ragnhildsløkken Teigen, Lom  ikke på valg 

Sør-Gudbrandsdal:                Anne Berit Riisehagen Gillebo, Øyer        ny    

vara:                  Siri Korsbøen Haugstad, Venabygd          ny 



Gjøvik-Toten   Torunn Vigrestad   Biri                ikke på valg 

vara:    Anne Mari Amlien, V. Toten                ikke på valg 

Hadeland-Land:   Anne Terningen, Nordre Land  ikke på valg 

vara:    Hild Volden, Nordre Land  ikke på valg 

Valdres:   Anne Irene Aaberg, Åbjør  gjenvalg 

vara:    Marit Idstad, Ø.Slidre                             gjenvalg 

Valgkomiteen ble valgt ved akklamasjon. 

 

Valg av leder og nestleder for valgkomiteen for årsmøtet i 2025. 

Valgkomiteen foreslår Torunn Vigrestad som leder og Anne Terningen som nestleder for 

valgkomiteen foran årsmøtet i 2025. 

Vedtak:  

Valgt ble Torunn Vigrestad som leder og Anne Terningen som nestleder foran årsmøtet i 2025. 

Godtgjørelser til styret.  

Leder:  

kr 12.000,- i godtgjørelse for arbeidsåret 

kr 1.000, - i godtgjørelse pr. styremøte, pr. årsmøte, pr. regionmøte/ledermøte, pr andre møter. 

kr 500,- i godtgjørelse for digitale møter, bl.a. styremøte, pr. regionmøte/ledermøte, pr andre møter. 

kr 500,- i godtgjørelse for kveldsmøter i annen regi. 

Styremedlemmer:  
Kr 1.000, - i godtgjørelse pr. styremøte og pr årsmøte Pr andre møter kun etter godkjenning i styret. 
Kr 500,- i godtgjørelse for møter i annen regi etter godkjenning i styret. 
Kr 500,- i godtgjørelse pr. digitale styremøter/andre digitale møter  
kr 500,- i godtgjørelse for møter i annen regi etter godkjenning i styret.  
 
Revisorer: Kr 500,- i godtgjørelse pr. år  
 

Bilgodtgjørelse:  

Kr 3,50 pr. kilometer.  

Passasjertillegg kr 1,- pr km.  

Godtgjørelse til valgkomiteen:  

Kr 500,- pr møtedag i valgkomiteen 

Reise og bilgodtgjørelse som styret Kr 500,- i godtgjørelse pr årsmøte til leder i valgkomiteen.  

Godtgjørelse til sekretær i styret for arbeid i etterkant av styremøtene. Kr 2000,- pr. år.  

Vedtak: 

Valgkomiteens innstilling på godtgjørelser til styret ble godkjent med endring under godtgjørelse til 

styremedlemmer – siste setning.  

Valg av møteleder for årsmøtet i 2025. 

Valgkomiteen foreslår Inger J. Stensrud Haug, Brandbu Bygdekvinnelag som møteleder for årsmøtet i 

2025 med Laila Brøste, Lesjaskog Bygdekvinnelag som vara.  

 



Vedtak: 

Inger J. Stensrud Haug, Brandu Bygdekvinnelag ble valgt som møteleder for årsmøtet 2025 med Laila 

Brøste, Lesjaskog Bygdekvinnelag som vara.  

Årsmøtet ble erklært hevet. 

Borgny takket for fornyet tillit og takket av de som gikk ut av styret. 

 

 

Øyer, 17. mars 2024  

Jorunn Løvdal 

referent 

 

 

    

Se nederst på siden.    

Hege Marit Lund      

 

 

____________________ 

Ingerid Lyngnes 

møteleder 

 

 

Protokoll fra årsmøte i Oppland Bygdekvinnelag fra 17. mars 2024 er lest og funnet i orden. MVH 

Hege Marit Lybeck Lund 


